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Elmaradt karbantartások
- 100 liter vízből 
30 elfolyik

4. oldal 

Aktív éveket élnek, 
Kissné Urgyán Mária 
vezeti a Nyugdíjas 
Szövetséget

6. oldal 

83 millió Ft 
kenőpénzt fogadott 
el a Fideszes 
államtitkár

2. oldal 

INFRASTRUKTÚRA • 2025-re készülhet el a beruházás

6 milliárd  
a szennyvíztisztítóra

2025-RE FEJLESZTHETIK A SZENNYVÍZTISZTÍTÓMŰVET

B. D.

 Kiírták a közbeszerzést a 
hódmezővásárhelyi szeny-
nyvíztisztítómű moderni-
zálására: január 13-ig le-
het jelentkezni a beruházás 
megvalósítására, amihez 6 
milliárd forint áll rendelke-
zésre.
 2025-re lehet minden – lakos-
sági és környezetvédelmi – igényt 
kielégítő tisztítóműje Hódmező-
vásárhelynek – 10 évvel azután, 
hogy a szükséges korszerűsítési és 
bővítési munkák igénye felmerült 
a városban. A projekt vakvágányra 
került, miután a fejlesztésre igényelt 
és elnyert pályázati forrás 2017-ben 
már a költségek felére sem volt már 
elegendő. Újabb fejleményre idén 
augusztusig kellett várni, mikor a 
kormányzat több más meghiúsult 
szennyvízberuházással egyetemben 
jelentősen megemelte az erre a célra 
fordítható pénzügyi keretet: a vá-
sárhelyi modernizációra elkölthető 
összeget másfélről 6 milliárd fo-
rintra növelték. Utóbbi döntést azért 
sem lehetett tovább halogatni, mert 
egy belügyminisztériumi vizsgálat 
szerint a település által kibocsátott 

szennyvíz 2027-re 25 százalékkal 
fog emelkedni a 2013-as mennyi-
séghez képest.
A Nemzeti Fejlesztési Programi-
roda és a hódmezővásárhelyi ön-
kormányzat közbeszerzést írt ki a 
szennyvíztisztító telep fejlesztésére. 
A felhívás szerint a megújult létesít-
ménynek napi 15 ezer köbméteres 
kapacitást kell elbírnia. A tervezett 
szennyvíztisztító telep a meglévő 
üzemelő telep, valamint az 1994-
ben üzemen kívül helyezett régi 
szennyvíztisztító telep területén 
valósul meg. El kell bontani több 
épületet és műtárgyat ahhoz, hogy 
a fejlesztést meg tudják valósítani, 

hiszen a technológiai újítások mel-
lett indokolt lesz új szociális épüle-
tet, egy ezer négyzetméteres garázst 
és egy 15 ezer négyzetméteres fedett 
iszaptárolót építeni. Az is szerepel 
a dokumentumban, hogy a városi 
csőhálózatot is korszerűsíteni kell: 
bontás nélküli béleléses eljárással a 
beton anyagú gravitációs csatornák 
és tisztítóaknák felújítására lesz 
szükség a Hóvirág, a Bartók Béla és a 
Koszta utca egyes szakaszán.
A meghirdetett munkák elvégzésére 
1095 napja, vagyis három éve lesz a 
nyertes ajánlattevőnek.
A kivitelezők január 13-ig jelentkez-
hetnek. 

AJÁNDÉK • Tartós élelmiszerekből álló 
csomagot kaptak a közfoglalkoztatottak

„Mindannyian 
egyenlőek vagyunk”
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Márki-Zay Péter polgár-
mester és Szabó János al-
polgármester 80 közfog-
lalkoztatott számára adtak 
át fejenként 6300 Ft értékű, 
tartós élelmiszerekből álló 
csomagot. Szabó hangsú-
lyozta, egy városról alko-
tott képhez a közmunkások 
hozzájárulnak, és ő is arra 
bíztatja nem csak a többi 
embert, de magukat a köz-
munkásokat is, hogy be-
csüljék meg munkájukat. 

 A polgármester beszédében el-
mondta, hogy bár szerény, amit 
adni tudtak, de apró figyelmesség-
nek szánják. A tavalyi 5000 Ft-os 
ajándékcsomagról a mostaninak 
az értéke felment 6300 Ft-ra, ami 
sajnos az árak növekedésének is 
köszönhető, mondta Márki-Zay, aki 
megköszönte, hogy a város számára 
pótolhatatlan munkát végeznek és 
kihangsúlyozta, nem csak az ünne-
pen vagyunk mindannyian egyenlő-
ek. 

Folytatás a 2. oldalon

80 KÖZFOGLALKOZTATOTT KAPOTT TARTÓS ÉLELMISZEREKBŐL ÖSSZEÁLLÍTOTT CSOMAGOT

ALÁÍRÁSGYŰJTÉS • Legyen 270 nap az álláskeresési járadék, ne kapjon magyar vagyont a kínai egyetem

Indul az ellenzék népszavazási kampánya
VV/MTI

 Budapesten és a 23 me-
gyei jogú városban, a DK, a 
Jobbik, az LMP, a Momen-
tum, az MSZP és a Párbeszéd 
irodáiban és az ellenzéki or-
szággyűlési képviselőjelöl-
teknél (lapzártánk után) el-
kezdődhet az aláírásgyűjtés 
a Diákvárosra és a 270 na-
pos álláskeresési járadékra 
vonatkozó népszavazáshoz 
- jelentette be december 14-
én, kedden Márki-Zay Péter. 

 Az ellenzéki országgyűlési 
képviselőjelöltekkel közösen, az 
Országgyűlés épülete előtt tartott 
sajtótájékoztatón ezzel elindult az 
ellenzéki népszavazási kampány. 
Márki-Zay sérelmezte, hogy a Nem-
zeti Választási Irodától nem kapta 
meg az aláírásgyűjtési íveket, ezért 
sem ő, sem politikustársai nem tud-
ták saját kézjegyükkel demonstratív 
módon elindítani a szükséges 200 
ezer aláírás összegyűjtéséhez szük-
séges kampányt.
Úgy fogalmazott, ezek a népsza-
vazási kérdések az emberek valódi 
problémáival foglalkoznak, szem-

ben a kisebbségi csoportokat meg-
bélyegző fideszes kérdésekkel.
Márki-Zay Péter szerint a Diákvá-
rosra vonatkozó kérdés esetében 
arról kell dönteni, hogy „a kínai 
kommunista migránsegyetemnek 
akarunk-e több pénzt adni, mint az 
összes magyar egyetemnek” vagy a 
magyar nemzeti érdekeknek meg-
felelően a fővárosban tanuló vidéki 
diákoknak megfizethető lakhatást 
biztosítani. A Fudan Egyetem támo-
gatásáról szóló törvényt ezért vissza 
kell vonni - szögezte le.
A másik kérdés az összefogásról, 
a szolidaritásról, a szeretetről és a 

gondoskodásról szól - jelentette ki. 
Ennek célja, hogy a járvány idején 
munkájukat elvesztők támogatására 
az álláskeresési támogatás folyósí-
tásának időtartama a jelenlegi 90-
ről 270 napra nőjön.
Az ellenzéki miniszterelnök-jelölt 
a Karácsony Gergely által a nyáron 
benyújtott népszavazási kezdemé-
nyezést karolta fel. A főpolgármes-
ter öt kérdése közül augusztusban 
kettőt engedett át a Nemzeti Válasz-
tási Bizottság (NVB):
Egyetért-e Ön azzal, hogy az Or-
szággyűlés helyezze hatályon kívül 
a Fudan Hungary Egyetemért Ala-

pítványról a Fudan Hungary Egye-
temért Alapítvány részére történő 
vagyonjuttatásról szóló 2021. évi 
LXXXI. törvényt?
Egyetért-e Ön azzal, hogy az ál-
láskeresési járadék folyósításának 
leghosszabb időtartama 270 nap 
legyen?
Márki-Zay Péter azt mondta: a nép-
szavazási kezdeményezések aláírá-
sa csupán egy percbe telik, mégis 
szimbolikus jelentőségű az ellenzék 
teljes összefogásával megszervezett 
előválasztástól a kormányváltásig 
tartó küzdelemben. 
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KORRUPCIÓ • A Fidesz-kormány államtitkárát hivatali 
vesztegetéssel gyanúsítják

83 milliós kenőpénz
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 A Központi Nyomozó Fő-
ügyészség szerint Völner 
Pál, a Fidesz-kormány idő-
közben lemondott állam-
titkára a Magyar Bírósági 
Végrehajtói Kar elnökétől, 
Schadl Györgytől jogtalan 
előnyért cserébe hosszabb 
időn keresztül, rendszere-
sen, alkalmanként 2-5 mil-
lió forintot kapott. Völner az 
ügyben ártatlannak mondta 
magát. Hivatali vesztegetés 
bűntettével és más bűncse-
lekménnyel gyanúsítják az 
államtitkárt, akinek egyéb-
ként emellett kiemelt sze-
repe lehet a Pegasus ügyben 
is, de a mentelmi jogát nem 
emiatt kívánják megvonni, a 
jelenlegi ügyben a nyomozás 
nem ennek a kapcsán folyik.
 Polt Péter legfőbb ügyész a hi-
vatali vesztegetés bűntette és más 
bűncselekmény miatt folyamatban 
lévő nyomozás eredményeként 
indítványt tett az Országgyűlés el-
nökénél Völner Pál országgyűlési 
képviselő mentelmi jogának felfüg-
gesztésére, írta a 24.hu.
Völner Pál az Igazságügyi Minisz-
térium miniszterhelyettese, parla-
menti államtitkára.
A legfőbb ügyészség közleménye 
szerint Völner Pál a gyanú szerint a 
jogtalan előny ellentételezéseként – 
felügyeleti, hatósági, igazgatási jog-
körével visszaélve – vállalta, hogy 
konkrét ügyeket intéz, a Magyar 
Bírósági Végrehajtói Kar elnökének, 
Schadl Györgynek a kérésének meg-
felelően.
A nyomozás természetesen az elnök 
ellen is folyamatban van, állítólag 
hozzá kapcsolódó ingatlanokat is 

zár alá vettek, de ennek részleteiről 
sokáig nem akartak nyilatkozni az 
ügyészségtől.
Völner Pál később közleményt adott 
ki, melyben hangsúlyozta, hogy 
nem követett el bűncselekményt, 
államtitkári és miniszteri biztosi 
feladatait tisztességesen és a tör-
vényeknek megfelelően végezte, 
azonban vállalja az ügy politikai kö-
vetkezményeit és december 7-ével 
lemondott lemond államtitkári 
posztjáról, amelyet Áder János köz-
társasági elnök alá is írt.
December 13-án részleteket közölt a 
Legfőbb Ügyészség az Országgyűlés 
Mentelmi bizottságával arról, hogy 
pontosan miért kezdeményezi a 
vesztegetés elfogadásával gyanú-
sított Völner Pál mentelmi jogának 
felfüggesztését. A vádhatóság azt 
írta, hogy a Magyar Bírósági Végre-
hajtói Kar elnöke, a letartóztatásban 
lévő Schadl György, 2017 augusz-
tusát megelőzően, pontosabban 
meg nem határozható időponttól 
kezdődően korrupciós kapcsolatot 
alakított ki Völner Pál államtitkár-
ral. Arról tájékoztatta az ügyészség 
a jelenlévőket, hogy a Kar elnöke 

jogtalan előnyként rendszeresen 
készpénzt, alkalmanként 2-5 millió 
forintot, összesen 83 millió forintot 
adott az államtitkárnak annak érde-
kében, hogy Völner Pál a végrehaj-
tásról szóló törvényben meghatá-
rozott törvényes jogait a Kar elnöke 
érdekeinek megfelelően gyakorolja.
A Legfőbb Ügyészség szerint a Kar 
elnöke a rendszeres jogtalan előnyt 
nem kizárólag konkrét ügyekben 
nyújtott segítségéért, hanem folya-
matos rendelkezésre állása érde-
kében, lényegében fizetésként adta 
Völner Pálnak, írta a 24.hu.
Völner az ügyészség szerint vállalta, 
hogy a jogtalan előnyért cserébe a 
hivatali működése során, a hivatali 
helyzetéből adódó lehetőségeivel 
visszaélve, az önálló bírósági vég-
rehajtók feletti felügyeleti-, hatósá-
gi-, igazgatási jogkörét a Kar elnöke 
egyedi ügyekben hozzá intézett 
konkrét kéréseinek megfelelően 
számára előnyösen fogja gyakorolni.
Az ellenzéki pártok az üggyel kap-
csolatban felvetették Varga Judit 
igazságügyi miniszter felelősségét 
is, és tüntetést is szerveztek a mi-
nisztérium elé. 

2021. OKTÓBER 14-ÉN ORBÁN MÉG VÖLNERREL KAMPÁNYOLT A NYUGDÍJASOK KÖZÖTT 
FORRÁS: ORBÁN VIKTOR/FACEBOOK

MUNKAJOG • Sztrájk és elbocsátások után megállapodtak 

Új kollektív szerződés a Continentalnál
BOTTYÁN RÓBERT

 Megállapodás született a 
makói Continental – teljes, 
hivatalos nevén ContiTech 
Fluid Automotive Hungária 
Kft. – dolgozói és a vezető-
ség között. Korábban az ál-
lami támogatás megvoná-
sa, vitatott rendelkezések, 
sztrájk és elbocsátások is 
szóba kerültek az üzem kap-
csán, írta az Autopro.
 Korábban a felek közötti vitás 
helyzet addig fajult, hogy a gyárban 
sztrájk is volt, ami miatt a vezér-
igazgató meg is rótta a benne részt 
vevőket. A helyzet már kormányzati 
szintre is eljutott, amikor kiszivár-
gott, hogy írásos engedély kellene 
például a munkaidőben történő be-
szélgetéshez is.
A cégnél egyébként az elbocsátások 

kapcsán a vezetés végig az ágazat 
2018 óta tartó válságát kommuni-
kálta kiváltó okként. Munkavállalói 
és érdekképviseleti oldalról viszont 
gyakran mutattak rá a sztrájk és az 
elbocsátások közötti, véleményük 
szerint fennálló összefüggésekre.
Az őszi elbocsátások (részben köl-
csönzött munkaerő, részben saját 

dolgozó) kapcsán Lázár János is 
megszólalt. „A makói gumigyár előre 
menekült, ahelyett, hogy teljesítette 
volna, amit vállalt: inkább visszafizeti 
a munkahelymegtartó támogatások 
egy részét, csak szabadon kirúghassa 
az embereket” - írta közösségi olda-
lán. Kitért arra is, az állami támoga-
tás visszafizetése „vereség a multi-

nak, de még nem győzelem a kirúgott 
munkásoknak.”
Most a cég közleménye szerint 2021. 
december 2-án a felek aláírták a 
ContiTech Fluid Automotive Hun-
gária Kft. új kollektív szerződését. 
Meglátásuk szerint ez fontos lépés 
a vállalat számára a munkabéke irá-
nyába, ezzel ugyanis elindultak az 

egység és az együttműködés útján.
Szakszervezeteink, azaz a CDFSZ, az 
MGSZ és az MTSZSZ a munkáltató-
val közösen egy nem mindennapi, 
szükségszerű helyzetet kezeltek 
most eredményesen. Ez jó jel és út-
mutató példa arra, hogy a következő 
időszakban is képesek legyünk kö-
zösen válaszokat adni a kihívásokra 
– írta meg a vállalat.
A közlemény szerint az új szerződést 
belső csatornákon a vállalat minden 
dolgozója számára elérhetővé te-
szik.
A Continental cégcsoport 2013 óta a 
magyar kormány stratégiai partne-
re, 2016-ban pedig a makói gyárat 
működtető ContiTech Fluid Auto-
motive Hungaria Kft-nek, valamint 
a nyíregyházi ContiTech Magyaror-
szág Kft-nek együttesen több mint 3 
milliárd forint beruházástámogatást 
ítéltek munkahelyteremtésre. 

A CONTINENTAL 2013 ÓTA AZ ÁLLAM STRATÉGIAI PARTNERE

AJÁNDÉK • Tartós élelmiszerekből álló 
csomagot kaptak a közfoglalkoztatottak

„Mindannyian 
egyenlőek vagyunk”

Folytatás a címoldalról

 Azt kívánta, hogy aki tud, helyez-
kedjen el vásárhelyi cégeknél, akár 
jobb fizetésért. Jelezte is neki több 
önkormányzati cég vezetője, hogy 
lenne munka, várják az embereket. A 
közmunka egy átmeneti megoldás, 
és kérte a jelenlévőket, hogy az ál-
láskeresést ne hagyják abba, mert a 
közmunka bére, bár emelkedni fog, 
de a minimálbért nem éri el majd.
Azt is elmondta, hogy a városveze-
tés nem csak karácsonykor gondol 
a közfoglalkoztatottakra, hiszen 
a városkártyával ingyenes busz-
járatok, vagy az idei adventi vásár  
élményelemei, a 118 bérlakást fel-
újító program, a rászorulók számára 
tűzifa-osztás mind olyan intézke-
dések, amelyekből mindenki része-
sül. A polgármester felhívta a figyel-
met arra, hogy mindenki vigyázzon 
magára, tartsa be a járványügyi 
óvintézkedéseket, és ha teheti, ol-
tassa be magát. 
Szabó János alpolgármester is kö-

szöntötte a résztvevőket és megerő-
sítette a városvezetés fő üzenetét: 
mindannyian egyenlőek vagyunk, 
majd köszönetét fejezte ki a közfog-
lalkoztatottaknak az elvégzett mun-
kájukért. Azt is elmondta a Vásárhe-
lyi TV-nek, hogy mindig a sor végén 
beszélnek róluk, pedig egy városról 
alkotott képhez, annak szépérzeté-
hez ezek az emberek nagyon is hoz-
zájárulnak, szerepük fontos. Azt is 
fontosnak tartja, hogy ők is, egymás 
között, becsüljék saját munkájukat, 
mert megérdemlik.
Volt aki, miután megkapta az élel-
miszercsomagot, a Vásárhelyi Te-
levíziónak elmondta, hogy édesapja 
néhány éve karácsonykor sztrókot 
kapott, ezért is fontos számukra a 
segítség. Egy másik közfoglalkozta-
tott azt emelte ki, hogy családjukban 
sok a rászoruló kisgyerek. Akadt 
olyan is, aki nem csak hasznos se-
gítségként tekintett az élelmiszer-
csomagra, hanem munkájuk elis-
meréseként is. 

A POLGÁRMESTER BUZDÍTOTTA AZ EMBEREKET A TOVÁBBI ÁLLÁSKERESÉSRE IS  
(FOTÓK: HÓDMEZŐVÁSÁRHELY VÁROS GYORSHÍR SZOLGÁLATA)
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Városunk

ÓVODÁK • Megújuló épületek, új játékok

Játszani is 
engedd

BOTTYÁN RÓBERT

 Az elmúlt időszakban 
több, városi fenntartású 
óvoda is felújításon esett 
át, eszközöket szereztek be. 
Ezeket gyűjtöttük most ösz-
sze.
 A Szent István utcai óvodában a 
beázások ellen irányultak a reno-
válások, a magas-, és a lapostetőn. 
Megjavították a sérült bádogos szer-
kezetet, a cserepeket, az ereszcsa-
tornát, kicserélték az ablakokat. Itt 
korábban már nyílászáró-cseréket, 
hőszigetelést végeztek. A gyerekek 
nagy örömére két új játszóelemet is 
kihelyeztek az óvoda udvarára: egy 
kétüléses hintát, és egy rugós játé-
kot.
A Pálffy utcai óvodában új fejlesz-
tőszoba nyílt egy elhanyagolt, 21 
négyzetméteres helyiségből, bruttó 
3 millió forint értékben. Borsiné 
Csontos Ilona, a Hódmezővásárhelyi 
Egyesített Óvoda vezetője elmond-
ta, hogy a régóta üresen álló, és 
elhanyagolt fejlesztő szoba nagyon 
hasznos lesz az óvodának, amely 

nem olyan rég egy ovis focipályát is 
kapott a Magyar Labdarúgó Szövet-
ségtől. A szoba fölött a kivitelezők 
beázást vettek észre a tetőszerke-
zet hiányossága miatt, így ezeket a 
munkálatokat is elvégezték.
Legutóbb a Malom, a Magvető és a 
Klauzál utcai óvodákban végeztek 
felújítási munkálatokat, valamint új 
kültéri játszóeszközöket is szereztek 
be. A Malom utcában a betonkerítés 
állapota volt aggodalmat keltő, 
mondta el a Vásárhelyi TV-nek 
Borsiné. Részben a meglévő kerítést 
stabilizálták, részben új kerítést is 
kialakítottak. Bent klímát szereltek 
fel, ez már a hatodik olyan óvoda, 
ahol van klimatizálás.  Új udvari já-
tékeszközöket, hintákat is szereztek 
be, amelyeket biztonságosan telepí-
tettek. A Klauzál utcában a tetőszer-
kezet javítására és új játszóeszközök 
beszerzése történt meg, mintegy 1,8 
millió forint értékben. 
A Pál utcai óvoda is új játékokat 
kapott, a Hódtrans Kft-től kapták 
ajándékba. Az óvoda és a cég között 
hosszú évek óta tartó együttműkö-
dés van. 

A MAGVETŐ UTCAI ÓVODÁBAN 12 MILLIÓ FORINTOS FELÚJÍTÁST VÉGEZTEK

JÁRVÁNY • Jelentősen csökkentek 
a vásárhelyi számok

Negyedik hullám
MUNKATÁRSUNKTÓL

 December 13-án ülésezett 
az Operatív Stáb. Kiderült, 
hogy nagyot csökkent a ha-
tósági karanténban lévők 
száma. A két héttel azelőtti 
344-gyel szemben az aznapi 
adatok szerint 132 főt elle-
nőrzött a rendőrség ottho-
nában online vagy szemé-
lyesen.
 A hivatalban és az önkormányzati 
cégeknél szerencsére minden covi-
dos dolgozó meggyógyult. Minden 
intézmény vezetője hangsúlyozta, 
hogy a fokozott fertőtlenítést, a 
távolságtartást és a maszkviselést 
kiemelten fontosnak tartják.
Az eddig, saját hatáskörben beveze-
tett óvintézkedések érvényben ma-

radnak mindenhol, a javuló számok 
ellenére is. A lakosságot kérik, hogy 
vegyék komolyan a megelőzést, il-
letve bár sehol nem tették kötelezővé 
a munkavállalók számára az oltást, 
az Operatív Stáb tagjai arra kérnek 
mindenkit, hogy vegyék fontolóra az 
oltást, ha még nem tették. 

EZÚTTAL JOBB HÍREKET OSZTOTTAK MEG AZ 
OPERATÍV STÁBBAL

BERUHÁZÁS • Átadták a munkaterületet a Teleki utcai bölcsődénél

Újra bölcsőde lesz
BOROS TAMÁS

 Átadták a Teleki utcai 
bölcsődénél a munkaterüle-
tet a kivitelező részére. Egy 
230 millió forintos uniós 
projektből újul meg az egy-
kor szintén bölcsődei célra 
használt épület, nyilatkozta 
a Vásárhelyi Médiacentrum-
nak Barák Anita. A munkála-
tokat 6 hónap alatt kell elvé-
gezni.
 A Városfejlesztési és Városüze-
meltetési Iroda vezetője azt is hoz-
zátette, annak idején a csökkenő 
gyereklétszám miatt zárták be a 
bölcsődét, ám ez a tendencia sze-
rencsére megfordult. Két csoport-
szobában 26 kisgyermek elhelyezé-
sére lesz lehetőség.
A kivitelezésre, amelynek része 
az energetikai felújítás, korszerű 
hűtő-fűtő rendszer kialakítása és 
parkolók építése is, 6 hónap áll a 
győztes pályázó rendelkezésére. Az 
udvart, valamint a melléképületeket 

is felújítják.
A kivitelezésre kiírt közbeszer-
zést a HPQ PLUS Kft. nyerte nettó 
149.536.407,- Ft-os ajánlattal, a 
parkolókat a Miksi Bau Kft. épít-
heti meg nettó 3.472.484,- Ft-ért. 
A szerződéseket november 30-án 
írták alá a felek.
Péter István, a HPQ PLUS Kft. ügyve-

A MUNKATERÜLETET MÁR ÁTADTÁK, NYÁRRA KÉSZÜL EL A BÖLCSŐDE  
(FOTÓ: VÁSÁRHELYI MÉDIACENTRUM)

zetője elmondta, hogy a munkálato-
kat bontással fogják kezdeni, utána a 
szigetelés, energetikai felújítás jön, 
6 hónap alatt el is készülnek. Tekin-
tettel arra, hogy januártól jelentős 
árnövekedés várható, már most, 
még 2021-ben elkezdték beszerezni 
a szükséges alapanyagokat. 

Új beszállítókat vár a SPAR 
Hódmezővásárhely körzetéből
 Nagyon sok kiváló élelmiszert, kézmű-
ves terméket előállító családi-, és kisvál-
lalkozás küzd azzal a nehézséggel, hogy 
nem talál utat a fogyasztókhoz. A SPAR 
helyi termelőknek indított beszállítói 
rendszere nekik kínál lehetőséget azzal, 
hogy az üzletlánc polcaira is felkerülhet-
nek termékeik. 
 A Régiók Kincsei program közvetlen támogatást 
nyújt a hazai agrárágazatban tevékenykedő kister-
melőknek, miközben termékeik révén egészséges, 
jó minőségű, magyar élelmiszerekhez juttatja a 
vásárlóit. Egy csokorba gyűjtik a helyi kistermelők 
legjavát, a polcokon pedig a piros almás logóval ellá-
tott termékek egyértelműen jelzik a vevők felé, hogy 
az ilyen áru megvásárlásával nem csak jó minőségű 
élelmiszerhez jutnak, de közvetlenül is támogatják 
a hazai kistermelőket és munkahelyek teremtéséhez 
járulnak hozzá. 
A SPAR 2022-ig hat regionális központot alakít ki az 
országban Nyíregyházán, Pécsett, Győrben, Székes-
fehérváron, Zalaegerszegen és Hódmezővásárhelyen. 
Ezek egyfajta logisztikai központként juttatják majd 
el az almás védjeggyel ellátott hazai termékeket a 
térségükben lévő nagyáruházak polcaira, hangsúlyt 

fektetve a környezetvédelmi szempontokra, vagyis 
arra, hogy a szállítási-, az üzemanyag-, és az egyéb 
költségek a lehető legkisebbek legyenek. 
Most olyan kistermelőket, vállalkozásokat keres a 
SPAR, akik termékeikkel értéket képviselnek, „helyi 
hősökként” a közösségük elismert tagjai, és terme-
lésük helyszíne a hódmezővásárhelyi régióközpont 
50 km-es sugarú körzetében található. A vállalat 
számára eddig is elsődleges cél volt a magyarországi 
termelők és vállalkozások támogatása, a forgalma-
zott élelmiszeráruk több mint 90 százaléka már most 
is hazai forrásból származik. Az 1,7 milliárd forint 
értékű „Régiók Kincsei” program pedig tovább növeli 
a magyar kistermelő beszállítók értékesítési lehető-
ségeit. 
A SPAR számára fontos szempont, hogy miközben a 
tervek szerint 2022-re legalább száz kistermelő vá-
lik beszállítói partnerré, egyúttal bővül az árukínálat 
is. A helyi lakosok által ismert gazdák „piros almás” 
termékei tovább színesítik a vásárlói élményt, és még 
közvetlenebbé teszik az áruházak és a fogyasztók 
kapcsolatát. 
A „Régiók Kincsei” programba a követ-
kező online felületen lehet jelentkezni:  
https://beszport.spar.hu/hu/regiok-kincsei 

HIRDETÉS



4.

2021. december 17.

Városunk

KÖZLEKEDÉS • Lázár János ritkítaná a tram-
train szegedi megállóit

Nem elég gyors

MUNKATÁRSUNKTÓL

 Videóüzenetben felelt a 
hozzá beérkező kérdések-
re, javaslatokra, panaszokra 
a vasútvillamos kormány-
biztosa. A menetidőt sze-
gedi megállók elhagyásával 
csökkentené.
 Lázár János a menetidő rövidíté-
sére vonatkozó kérdésekre úgy vá-
laszolt, a járművek elvileg képesek a 
100 km/h-s sebességre a vasúti pá-
lyán, így januártól „megpróbálják” 
majd így működtetni, de most csak a 
80 km/h-s sebességre van engedély. 
Szerinte ugyanakkor gyorsítani úgy 
lehet, ha ritkítják a megállókat Sze-
geden, ezt támogatná, mert mint 
mondta, „20 perc a menetidő Szeged 
városában, ami nagyon sok”. Példá-
ul ki lehetne hagyni a Pulz, a Bem és 
a Galamb utcai megállót. Viszont ezt 
„részben” meg kell beszélni az uta-
sokkal és a MÁV-val.
Hódmezővásárhely országgyűlési 
képviselője kezdeményezni fogja, 
hogy kerékpárt ingyen lehessen 
szállítani a tram-trainen.
A késésekkel kapcsolatban türelmet 
és elnézést kért, majd arra hívta 
fel a figyelmet, hogy ez még csak a 
próbaüzem. Mint elmondta, janu-

ártól csúcsidőben 20, egyébként 30 
percenként követik majd egymást 
a vonatok, „március 15-től pedig 
semmiféle hiba nem következhet 
be”.

Szabadka felé folytatnák
 A vásárhelyi vonalon még hóna-
pokig tart a bejáratás, de az uniós 
közbeszerzési értesítőben decem-
ber 1-én megjelent felhívás szerint 
a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő 
Zrt. már várja az ajánlatokat a Sze-
ged-Szabadka tram-train rendszer 
Magyarország területére eső sza-
kaszának kiépítéséhez szükséges 
engedélyezési tervek elkészítésére. 
A nagyvasúti pálya és tartozékaira, 
a biztosítóberendezésre, a városi 
vasút és tartozékaira, továbbá  kie-
gészítő létesítményeire vonatkozó 
tervdokumentációk elkészítése a 
cél, de meg kell szerezni a hozzájuk 
kapcsolódó építési engedélyeket is.
Az új nagyvasúti vasútvonal ma-
gyarországi szakaszának hossza 13 
kilométer. Megközelítőleg 3,5 ki-
lométer új vasúti pálya épül Szeged 
belterületén. Az új pályaszakaszon 2 
új megállóhely és 1 hurokvégállomás 
lesz, de átépül 8 meglévő megálló-
hely is. A tervezési idő 24 hónap. A 
tervezés költségét hazai forrásból 
fedezik. 

PALKOVICS LÁSZLÓ MINISZTER ÉS LÁZÁR JÁNOS KORMÁNYBIZTOS 2021. NOVEMBER 29-ÉN 
FOTÓ: MTI/ROSTA TIBOR

PER • Van-e hatályos szerződés a felek között?

Nem szabadulhat  
a város?
BOROS TAMÁS

 Legutóbbi lapzártánkat 
követően, december 2-án 
t a n ú m e g h a l l g a t á s o k k a l 
folytatódott a Volánbusz Zrt. 
és Hódmezővásárhely köz-
gyűlésének a pere, melynek 
az a kérdése, hogy létezik-e 
hatályos és érvényes helyi 
közszolgáltatási szerződés 
az állami vállalat és a város 
között, a helyi buszközleke-
dést illetően. A felek között 
a vita tárgya az is, hogy ezt 
kötelező-e írásba foglalni. 
Ma két tanút hallgattak meg, 
az egyikük azt mondta, ha 
mindenki megszüntetné a 
szerződést, akivel nincs alá-
írt kontraktus, akkor vagy 
egy tucatnyi város tehetne 
így. 2022. január 7-én hir-
detnek ítéletet.
 A felek közötti vita kérdése az, 
hogy van-e hatályos és érvényes 
közszolgáltatási szerződés a felek 

között. A Volánbusz szerint az útvo-
nal, így a menetrend megváltozása, 
valamint az önkormányzati hozzá-
járulás körüli vita, valamint az, hogy 
ők nem írták alá a szerződést az új 
feltételekkel, még nem teszi sem-
missé vagy hatálytalanná az eredeti, 
még 2016 legvégén létrejött szerző-
dést.
A város és a Volán közötti vita leg-
nagyobb része az önkormányzati 
hozzájárulás mértékén volt, különös 
tekintettel a város által kért menet-
rend és útvonal-változtatás tükré-
ben. Az alperes szerint 2020-ra meg 
kellet volna állapodni az ellentéte-
lezés összegébe, ez azonban nem 
történt meg. 2020-ra vonatkozóan 
nem volt a felek között kölcsönös 
megegyezés.
Azt a felperes is elismerte, Hódme-
zővásárhely a 2019-es, rá vonatkozó 
minden kötelezettségét teljesítette, 
így 2019-re vonatkozóan köztük 
létrejött a szerződés. 2020-ra azon-
ban ezek a feltételek nem teljesültek. 
A felperes meglátása szerint, mivel 
az alperes még 2019 augusztusában 

minden lényeges kérdésben megál-
lapodott a Volánbusszal, sőt, azt is 
közgyűlési határozatba is foglalta, 
hangzott el, hogy 6 millió forintos 
túlfizetését a 2020-as kötelezettsé-
gébe kívánja beszámítani. A felperes 
szerint ez is az ő igazukat bizonyítja, 
mármint hogy fennáll köztük szer-
ződés.
A felperes kérésére 2 tanút hallgat-
tak meg, akik 2020 januárjában va-
lamint szeptemberében tárgyaltak a 
várossal. Azt felidézték, hogy janu-
árban kezdeményezte volna az ön-
kormányzat a városkártya segítsé-
gével a helyi közlekedés díjmentessé 
tételét, míg szeptemberben már egy 
új menetrend volt napirenden, ezzel 
párhuzamosan a szerződés közös 
megegyezéssel történő megszünte-
tése is. November 19-én pedig kijött 
az új helyi buszközlekedésről szóló 
pályázat, amit az egyik tanú nem is 
pályázatnak nevezett, mert szerinte 
annak több feltétele nem valósult 
meg, inkább pusztán egy árajánlat 
volt. 
A tanúk és a jogi képviselők között 
kisebb vita alakult ki abban, hogy 
2020 tavaszán, nyarán vagy őszén 
kezdeményezte-e az önkormányzat 
a szerződés megszüntetését.
A felperes meglátása szerint az a 
szerződés, amit még az előző köz-
gyűlés fogadott el és ami alapján a 
Volánbusz 2019. január 1. és 2023. 
december 31. között jogosult a helyi 
közszolgáltatásra, érvényes és hatá-
lyos, ebből a kötelemből (szerződési 
kötelezettségből) az önkormányzat 
kilépni nem tud.
2022. január 7-én hirdet ítéletet első 
fokon Lakatos Péter bíró. A TÉT AZ IS, HOGY KI SZOLGÁLTATHAT ÉS MENNYIÉRT A JÖVŐBEN A VÁROSBAN.

SZOLGÁLTATÁS • 100 literből 30 el sem jut a fogyasztókhoz

Pocsékba megy az ivóvíz
B. D.

 Tragikus állapotban le-
het Hódmezővásárhely ivó-
vízellátó csőrendszere is. A 
kormány szerint 2036-ig évi 
100 milliárdot kellene fordí-
tani országosan a víziközmű 
hálózat rekonstrukciójára.
 „Az ivóvízellátó-rendszerek közel 
56 %-a túlnyomóan kockázatos álla-
potú, ezek 45%-a a műszakilag hasz-
nos élettartamukon túl van.”
„A hazai víziközmű-rendszerek re-
konstrukciós igénye a következő 15 
évben évente átlagosan 103 milliárd 
forintra tehető” – a fenti idézetek 
az Innovációs és Technológiai Mi-
nisztérium által közölt Nemzeti 
Víziközmű-közszolgáltatási Straté-
giában olvashatóak, ami a kormány 
honlapján jelent meg.
A mostani uniós költségvetési ciklus 
végéig az ágazatban több mint 1100 
milliárd forint jut környezet- és 

természetvédelmi beruházásokra – 
teszik hozzá a stratégia írói.
Ami a helyi viszonyokat illeti, lesújtó 
a helyzet Hódmezővásárhelyen és a 
térségében is, ahol az Alföldvíz Zrt. 
a szolgáltató. „Az évente tervezett 
karbantartások elmaradtak, maradt 
a tűzoltásszerű hibajavítás, közben a 
vezetékrendszer állapota drámai mér-
tékben romlott. Sok helyütt a hálózati 
veszteség eléri vagy meghaladja a 30 
százalékot. Azaz minden 100 liter víz-
ből 30 liter el sem jut a fogyasztóhoz. 
Tudom, ezzel nem lehet választást 
nyerni, ráadásul a vezeték lent van a 
föld alatt és nem látszik, de attól még 
ez iszonyatosan nagy szakmai problé-
ma” – mondta novemberben a Na-
rancs.hu-nak Miskéri László, az Al-
földvíz Zrt. szakszervezeti vezetője. 
A kormányközeli Századvég Zrt.  
2018-ban egy tanulmányt állított 
össze. Ebben kendőzetlenül leírják, 
hogy a rezsicsökkentés és a köz-
műadó miatt óriási gondok jellem-
zik az ágazatot. 

A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI VÍZTORONY  
(FOTÓ: OLÁH FERENC / VIZTORONY.HU)

ENERGIA • A Zöld Pont segít Vásárhelyen

Napelemes pályázat
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Elindul a 100%-os tá-
mogatást biztosító pályá-
zat napelemekre, nyílászá-
ró-cserére, hőszivattyú és 
villamosenergia-tárolók lé-
tesítésére és a város a Zöld 
Pont Hódmezővásárhely 
irodáján keresztül segít. 
 Az uniós pályázat támogatást 
nyújt napelemes rendszerek létesí-
tésére, nyílászárók cseréjére, a fűté-
si rendszerek hőszivattyús elektrifi-
kálására, villamosenergia tárolók 
beépítésére
Mivel a pályázatok leadási határide-

je január 3., a kollégák segítenek a 
pályázat leadásakor felmerülő kér-
dések megválaszolásában.
Kövessék be a Zöld Pont Hódme-
zővásárhely oldalt https://www.
facebook.com/zoldponthmv. az 
oldal neve mellett az Időpontfog-
lalás gombra kattintva válasszanak 
időpontot a következő intervallu-
mokban:
• december 22-ig hétköznapokon 

9.00 – 16.00 között
• december 29 – 30 között 9.00 – 

16.00 között 
A kollégák felveszik Önökkel a kap-
csolatot, és ha megfelelő Önöknek, 
online is tudnak tanácsadást tartani. 
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FOGÁSZAT • Jövőre beindul az ügyelet 
az Andrássy út 28/A. alatt

Segítség a bajban
B. D.

 A vásárhelyi fogászati 
ügyeletet 18 millió forin-
tért látja el 2022-23-ban a 
szatymazi székhelyű Ro-Liv 
Dent Kft., amely egy fiatal 
fogorvos házaspár, Becsei 
Roland és Romsics Lívia vál-
lalkozása – derül ki a Köz-
beszerzési Értesítőből.
 A fogorvosi ügyeleti ellátást lega-
lább a heti pihenőnapokon és mun-
kaszüneti napokon – legalább 6 órás 
rendelési időben – kötelezően kell 
biztosítani. Ennek megfelelően az 
ügyeleti órák a heti pihenőnapokon 

és munkaszüneti napokon 7 órától 
13 óráig tartanak. Az ügyelet And-
rássy út 28/A. szám alatt működik 
majd.
A rendelési idő alatt fogeltávolítás-
ra, vérzéscsillapításra, idegentest 
eltávolításra, törött fog lecsiszo-
lásra, gyökércsatorna megnyitásra, 
valamint az előzőekhez szükséges 
érzéstelenítésre és fogászati rönt-
genvizsgálatra biztosítanak ellátást.
Az önkormányzati felhívásra egye-
dül a Ro-Liv Dent Kft. jelentkezett 
havi 750 ezres árajánlattal. A köz-
beszerzésben megjelölt eredetileg 
becsült összeg – 36 millió forint 
– feléért vállalták el a kétéves meg-
bízást. 

KÉT ÉVRE, A BECSÜLT ÖSSZEG FELÉÉRT, 18 MILLIÓÉRT LÁTJÁK EL AZ ÜGYELETET  
(A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

GAZDASÁG • A HVG kihozta a legnagyobb nyereséget elért honi 
vállalatok listáját

Négy vásárhelyi cég 
a Top 300-ban

B. D.

 Az ország 300 legnyere-
ségesebb cége közül 4 vá-
sárhelyi. Mind a négynek 
ugyanaz az Erzsébet úti in-
gatlan a székhelye, és az 
összes Sánta János érdekelt-
ségébe tartozik.
 Több mint 22,5 milliárd forint 
adózás utáni profitot termelt 2020-
ban az a négy hódmezővásárhelyi 
székhelyű cég, amely felkerült a HVG 
Magyarország legnagyobb nyere-
séget elért Top 500-as vállalati lis-

tájára. Csongrád-Csanád megyéből 
egyébként 12 társaságnak sikerült 
beverekednie magát a félezerbe.
A 120. helyre került a lap rangsorá-
ban a Ventas Coffee Hungary Kft., 
amely 7,3 milliárd forint volt a már 
leadózott eredménye tavaly. Nem 
sokkal utána, a 131. a listán a szin-
tén vagyonkezeléssel foglalkozó 
Tradis Zrt., amely 6,7 milliárdos 
hasznot könyvelhetett el 2020-ban. 
A 179. helyre futott be az Országos 
Dohányboltellátó Kft., ahol több 
mint 5,3 milliárd forint profit ter-
melődött, illetve 284. az ugyancsak 
a dohány-nagykereskedelemben 

tevékenykedő Tabán Trafik Zrt a 3,2 
milliárdos nyereséggel. A négy közül 
egyedül az utóbbi nem tudta növelni 
a tavalyelőtti profitját.
Az említett társaságok székhelye 
egyaránt egy Erzsébet úti ingatlan 
Vásárhelyen, és az összes annak a 
Sánta Jánosnak az érdekeltségébe 
tartozik, aki közel tíz éve részt vett a 
hazai dohánypiacot új alapokra he-
lyező trafiktörvény kidolgozásában.
A Top 500-ba bekerült vásárhelyi 
cégek nyilvánosan elérhető beszá-
molóik alapján tavaly összesen 1947 
főt foglalkoztattak. 

AZ ORSZÁGOS DOHÁNYBOLTELLÁTÓ KFT. 179. A LISTÁN

JÁTSZÓTEREK • Az Európa Parkban és a Kaszap utcában is 
megújultak 

Hinták, mászókák, 
csúszdák
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Újabb két hódmezővá-
sárhelyi játszóteret újítta-
tott fel az önkormányzat. 
Decemberre a biztonsági 
kockázatok miatt lezárt 20 
kültéri létesítményből már 
16 megfelel az európai uniós 
előírásoknak. Már az Európa 
Parkban és a Kaszap utcá-
ban található játszótereket 
is újra birtokba vehették a 
gyermekek, a jövőben pedig 
70 millió forintból 40 hely-
színre kerülhetnek új eszkö-
zök a városban.
 Elkészült a játszóterek felújítá-
sa a Kaszap utcában és az Európa 
Parkban is. Hódmezővásárhely 
közigazgatási területén júniusban 
a 42 játszótérből 20-at záratott le 
az illetékes hatóság, mára azonban 
4 kivételével újra használhatóak a 
kültéri létesítmények.  Új hinták, 
csúszdák, mászókák és a hozzájuk 
tartozó ütéscsillapító felületeket is 
kialakították, így már a korábban 
veszélyesnek ítélt játszóterek is 

megfelelnek az Európai Uniós elő-
írásoknak.
Blaskovics Kristóf ügyintéző a Vá-
sárhelyi TV-nek elmondta, hogy 
december 9-én már minősítésre 
is került a játszótér, ennek során a 
szakember mindent rendben talált.
Az önkormányzat számára a júniusi 
lezárások talán legfájóbb pontja, 
hogy több úgynevezett művészi 
játszóteret is érintett az intézkedés, 
mint például a Damjanich utcai vagy 
a mártélyi. Ezek esetében nem ele-
gendő a felújítás, teljesen el kellene 
bontani az eszközöket. Az Európa 
Parkban is információs táblák fi-

gyelmeztetik a látogatókat, hogy a 
korábban játszóeszközként működő 
alkotások mára csupán esztétikai 
szerepet töltenek be. Ez egy má-
szóvár és egy művészi hinta volt, 
mondta Blaskovics Kristóf. A hin-
talapokat leszerelték és a mászóvár 
felső részét bedeszkázták. 
Blaskovics Kristóf hozzátette, hogy 
a város hamarosan közzétesz egy 70 
millió forintos közbeszerzést, mely-
ben az összes hódmezővásárhelyi 
játszóteret felújítják, valamint új 
eszközöket telepítenek csaknem 40 
helyszínre. 

A KASZAP UTCAI JÁTSZÓTÉR (KÉP: VÁSÁRHELYI TV)
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GALÉRIA • Megnyílt a 24. Kerámia Szimpózium beszámoló 
kiállítása

Műalkotások 
merevlemezből, 
gázálarcból, vázákból

V. R.

 Volt, akit a természet 
szépsége, mást éppen pusz-
tulása inspirált formázásra. 
A natura adta a hívószavát az 
idei, 24. Kerámia Szimpózi-
umnak, amelynek beszámo-
ló kiállítása december 9-én 
nyílt meg az Alföldi Galéri-
ában. Az öt hétig tartó alko-
tófolyamatból összesen 10 
művész vette ki a részét és az 
érdeklődők abból kaphatnak 
most ízelítőt, ki, hogyan ér-
telmezte a megadott temati-
kát.
 Még egy winchestert is felhasz-
nált Formanek Zsuzsanna a natura 
tematikában készült alkotásaiban. 
Az abszurditást kedvelő kerami-
kusművész immár harmadik al-
kalommal vett részt a Vásárhelyi 

Kerámiaszimpózium munkájában, 
a feladatot ezúttal is a rá jellemző 
módon oldotta meg.
Összeégett gázálarc és társai, akril-
lal bevonva, nagyon romos vázasze-
rű porcelánokkal összerakva. Ennek 
a Natura 2022 a címe és valóban így 
gondolom. Tehát most lehet szépít-
getni, meg virágokat előállítani és 
sok mást, ami amúgy rendben van. 
De ha ezek mögé nézünk, akkor va-
lóban borzasztó pusztulást látunk 
magunk körül – fogalmazott a Vá-
sárhelyi Televíziónak a művész.
Másokat inkább a természetben rej-
lő szépség és szimmetria ösztökélt 
alkotásra. Ahogyan az iraki szár-
mazású művészt is, aki annak idején 
ösztöndíjasként került a Magyar 
Iparművészeti Főiskolára. Hódme-
zővásárhely kerámiaművészetét 
már gyakorlati évei alatt megis-
merte Hadie M. Rabie, aki Irakban 
született. A keramikusművész a 

televíziónak elmondta: ezeket a ha-
gyományokat lehetett összeházasí-
tani azokkal, ahonnan ő jött, lassan 
50 évvel ezelőtt.
Hódmezővásárhely nem csak több 
ezer éves kerámia múltjával büsz-
kélkedhet, hanem azzal is, hogy az 
ipart a művészettel ötvöző szimpó-
zium lassan negyedszázada műkö-
dik, töretlen népszerűséggel.
– Hódmezővásárhely Megyei Jogú 
Város Önkormányzata elkötelezett 
abban, hogy ezt a 25 éves örökséget 
megőrizze, továbbvigye, Zsuzsáék 
munkájának köszönhetően azt gon-
dolom, erre van garancia. Mindenfé-
leképpen egy nagyszabású kiállítással 
kell erről a 25 évről megemlékeznünk 
– jelentette ki dr. Kis Andrea alpol-
gármester.
Addig is a natura témát feldolgozó 
24. Kerámia Szimpózium beszámoló 
kiállítása 2022. január 16-ig láto-
gatható az Alföldi Galériában. 

JANUÁR KÖZEPÉIG LÁTOGATHATÓ A KIÁLLÍTÁS

IDŐSEK • Továbbra is Kissné Urgyán Mária vezeti Nyugdíjas Szövetséget

Aktív évek - gyalogtúrák, kirándulások
BOTTYÁN RÓBERT

 Tisztújítást tartott a Hód-
mezővásárhelyi Nyugdíjas 
Szövetség. A munkát, hat 
tagú elnökséggel, folytat-
hatja Kissné Urgyán Mária.
 Kissné a Vásárhelyi Médiacent-
rumnak elmondta, összesen 534 
tagjuk van, ugyanakkor folyamatos 
az új tagok toborzása. Fontosnak 
tartják a friss nyugdíjasokat, a 60-as 
korosztályt megszólítani. 
A szervezet a jövőben is szeretné 
összefogni a város nyugdíjasait, 
beleszólni a hódmezővásárhelyi 
idősügyi politikába, sport-, vala-
mint kulturális programokat szer-
vezni. A jövő évi programok még 
csak vázlatosan álltak össze, de az 
már biztos, hogy januárban a Ma-

gyar Kultúra Napján nyugdíjasok 
verseket és prózákat adnak elő, feb-
ruárban pedig megrendezik a Bán 
Sándor emléksétát.
A tisztújítás eredményeképpen az 
elnökség tagjai a következők: Ba-
lázs Sándorné, Fejes Péter, Juhász 
Istvánné, Gál István, Vígh Béla, Kun 
Jánosné.
A szövetség 2018-2021. közötti 
időszakot átölelő beszámolójából 
kiderül, kulturális rendezvényeiknél 
megtartották a jól bevált, kedvelt 
programokat és újak szervezésével 
is próbálkoztak. Megszervezték az 
Amatőr Kézműves Kiállítást és a 
Tiszántúli Népdalkörök Találko-
zóját a Művelődési Központban. 
Elkészítették az „Év Nagymamája” 
és az „Év Nagypapája” pályázati 
felhívást. A könyvtárban ingyenes 
számítógépes tanfolyamon vehettek 

részt az érdeklődő nyugdíjas tag-
jaik. Nótaestjeik sikeresek voltak a 
nézők, résztvevők szempontjából, a 
Csúcsi Olvasókörben megrendezett 
főzőversenyek a tagszervezetek kö-
zötti ismerkedést szolgálták.
Szövetségük célja a hagyományőr-
zés is: a Napraforgó Népdalkör és 
a Szépkorúak tánccsoportja magas 
színvonalú előadásaival a környék-
beli és országos megmérettetéseken 

arany minősítéseket szereznek.
Az elmúlt négy évben az előzőek-
hez képest kevesebb kirándulást 
szerveztek, de azért eljutottak szép 
helyekre: Paks, Lakitelek, Kőszeg, 
Dombóvár, Balatonszárszó, Mátra. 
Minden évben – az utolsót kivéve – 
80-90 embert vonzott a Hódtói Sza-
badidőközpontban a sportnap. Az 
„Ön választ, mi segítünk” TESCO-s 
pályázat keretében sporteszközöket 
vásároltak és szűrővizsgálaton is 
részt vettek, valamint három éven 
keresztül kaptak Béres cseppet az 
alapítványuktól.
A mártélyi kerékpártúra lassan át-
alakult autós túrává, de az idősödő 
tagjak szívesen jönnek a zsíroske-
nyér partira és a gyalogtúrára. Új 
utakat is kerestek, így Kopáncsra is 
kikerékpároztak többen.
Megrendezték az Idősek Világnapját 

a Fekete Sas báltermében és a Mű-
velődési Központ színháztermében 
- ez átalakulóban van, tagjaikkal 
közösen, a régi és új hagyományt 
ötvözve alakítják át ezt a programot.
A szövetség pénzügyeinek alapja a 
pályázati rendszer, ez várható az 
elkövetkező években is.
- Úgy hisszük, megfeleltünk tagja-
ink, tagszervezeteink elvárásainak. 
Új dolgokkal próbálkoztunk tartalmi 
munkának illetően, ezek kedvező fo-
gadtatást kaptak. Köszönjük a klubok, 
olvasókörök vezetőinek, tagjainak, 
hogy mellettünk álltak munkánkban, 
kiálltak eredményeinkért, bekapcso-
lódtak programjainkba. Eddigi tag-
jaink jelenlétének nagyon örülünk, 
mindig öröm egy-egy rendezvényen 
találkozni a régi ismerősöknek - írja 
a beszámolóban az újraválasztott 
elnök, Kissné Urgyán Mária. 

FOTÓ: VÁSÁRHELYI VTV

TISZTELET • Megkoszorúzták Bessenyei 
Ferenc szülőházát 

Az értől  
az óceánig
V. R.

 Az értől az óceánig. Ez 
Bessenyei Ferenc ikonikus 
mondása arról, honnan in-
dult a pályája. Hódmezővá-
sárhely, ezen belül Tabán 
híres szülöttjére Ferenc nap 
alkalmából emlékeztek a vá-
rosrész lakói a Fűzfa utcai 
szülőházánál. A környéken 
élők tiszteletük jeléül meg-
koszorúzták azt az épületet, 
amelyre a színészóriás szü-
letésének 100. évfordulóján 
az önkormányzat emléktáb-
lát helyezett el.
 Büszkén emlékeztek Bessenyei 
Ferencre azok a tabáni lakók, akik 
visszajárnak szülőházához. Bár a 
színészóriás a Pál utcán gyerekes-
kedett, de a Fűzfa utcai 6. szám alatt 
látta meg a napvilágot, amelyre em-
léktábla is felhívja a figyelmet.
Amikor ez az emléktábla elkészült, 
akkor mi, tabániak fogadalmat tet-
tünk, hogy örökbe fogadjuk ezt a 
házat és táblát és ha valamilyen ese-
mény ösztökél bennünket, eljövünk 
ide. Egyébként, akik erre járunk, 
ránézünk, hogy a koszorút és a vi-
rágok rendben vannak-e. Mivel ma 
Ferenc nap van, így gondoltuk, hogy 
ezen a jeles napon megemlékezünk 
városunk szülöttjéről- nyilatkozta 
a Vásárhelyi TV-nek Kenéz Józsefné.
Bessenyei Ferenc élete abban a Ci-
gányérben kezdődött, amely akkor 
még vízzel volt teli és ahol a téli 
hónapokban korcsolyázni lehetett. 
Később ezt kedvenc gyerekkori 
emlékeként emlegette a Nemzet 
Színésze. Ahogyan fogalmazott: az 
értől jutott el az óceánig. A kétszeres 
Kossuth-díjas, érdemes és kiváló 

művész, a Halhatatlanok Társulatá-
nak örökös tagja soha nem felejtette 
el, honnan jött.
Cseri Lajosné egy kedves történettel 
emlékezett rá vissza: Apósom egy-
szer találkozott vele a benzinkútnál, 
mind a ketten tankoltak. Apósom 
félve köszönt a művész úrnak, talán 
már nem is emlékszik rá. Erről ő, hát 
hogyne emlékezne, te vagy az öreg 
Cseri, és barátságosan hátba vágta.
Bessenyei rokonaként Kokovecz Ti-
borné is részt vett a megemlékezé-
sen. Elmondta, nagyon boldog, hogy 
személyesen is láthatta, beszélget-
hetett vele. Vásárhely iránt mély 
emlékeket és szeretetet érzett. Tud-
ta, hogy a Pál utcai Óvoda a szülő-
házánál van és szerinte biztos, hogy 
oda járhatott óvodába Bessenyei. 
A tabáni lakosok tiszteletük jeléül, új 
koszorút helyeztek el a szülőházon 
található emléktáblánál. 

BESSENYEI FERENC SZÜLŐHÁZÁN MA 
EGY TÁBLA ŐRZI A NEMZET SZÍNÉSZÉNEK 

EMLÉKÉT 
(KÉP: VÁSÁRHELYI TV)
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JUDO • 4. helyezés az összesített 
pontversenyben

2 aranyérem 
Mórahalomról
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Hangyási Zengő Eszter a 
+45 kilogrammos, Török 
Zoltán a -42 kilogrammos 
súlycsoportban lett veret-
lenül aranyérmes december 
első hétvégéjén a 10 évesek-
nek Mórahalmon rendezett 
országos bajnokságon.
 Közel 50 klub közül az összesített 
pontversenyben a 4. helyen vég-
zett a Hód Judo SE december 4-én 
a 2011-es születésű korosztálynak 
rendezett országos bajnokságon, 
aminek Mórahalom adott otthon. A 
kiemelkedő eredmény két vásárhe-
lyi sportoló sikerének köszönhető: 
Hangyási Zengő Eszter és Török 
Zoltán minden küzdelmét megnyer-
ve végzett az első helyen súlycso-

portjában. 
Közleményükben azt írták, óriási 
öröm, hogy mindkét versenzőjük 
minden meccsét a lehető legnagyobb 
különbséggel, iponnal nyerte meg. 
Mint ahogy az is óriási öröm a klub 
számára, hogy 2021-ben elmond-
hatja magáról a klub, hogy immáron 
minden jelenlegi diák korcsoportú 
versenyzőnek van már Magyar Baj-
noki érme. Szépen dolgoztak idén a 
kicsik és a nagyok is, így elégedetten 
fejezhették be a 2021-es évet, és 
vonulhatnak ebben a naptári évben 
pihenőre.
A célok természetesen már megvan-
nak 2022-re vonatkozóan is. 

HANGYÁSI ZENGŐ ESZTER ÉS TÖRÖK ZOLTÁN ARANYÉRMET SZERZETT (FOTÓ: HÓD JUDO SE)

LABDARÚGÁS • Véget ért az őszi szezon

Megdupláznák pontjaikat
B. D.

 20 forduló után a 11. he-
lyen zárta az őszi idényt a 
Hódmezővásárhelyi FC lab-
darúgó csapata az NB III-as 
bajnokság húsz csapatos 
mezőnyében. Az együttes 
teljesítményéről Koncz Zsolt 
vezetőedzőt kérdeztük.
 – Elégedett a helyezéssel?
 – Igazából én a pontok számával 
vagyok valamilyen szinten elége-
dett. De ha őszinték akarunk lenni, 
akkor 5-6 pont hiányzik a csapat-
tól. Ha az összképet nézem, akkor 
mondhatom azt, hogy a 9 győzelem, 
9 vereség és két döntetlen 50 száza-
lékos teljesítmény. Szerintem több 
van bennünk, és bízom benne, hogy 
a játékosok is így gondolják.
 – Némiképp kedvezőtlenül indult 
a szezon: a fedett lelátó hiánya mi-
att idegen pályán kellett több hazai 
meccset lejátszani. Ez a körülmény 
számított valamit?
 – Ez nem befolyásolta a teljesít-
ményünket, főleg annak tükrében, 
hogy idegenben kezdtük a bajnok-
ságot. Nyertünk Cegléden, utána 
a mórahalmi pályán kikaptunk, 
Dabason szintén győztünk, ilyen 
ingajáratban kellett bizonyítanunk 
6 fordulón keresztül.
 – Reményei szerint meddig tudnak 
előre lépni a tavasz folyamán?
 – A helyezést nem tudnám meg-
mondani. A pontvadászat előtt azt 
fogalmaztam meg, hogy 50 száza-
lékot hoznunk kell. Ebbe belekalku-
lálhatóak a döntetlenek is, viszont 
amennyiben szigorúan nézem, ez 
19 győzelem. Ettől a csapattól – ha 
minden úgy klappol és sikerül, ahogy 
elterveztük – elvárható, hogy mini-
mum megismételje az eddigi pont-
szerzést. Igenis fontos, hogy legyen 

a játékosokon teher. Szeretném, ha 
igényesebbé válnának magukkal 
szemben, mert ez az év bebizonyí-
totta számukra is, hogy nem kell a 
korábbi évek teljesítményével taka-
rózni. A bizonytalanságon, a kiesés 
elleni sorozatos küzdelem idősza-
kán már túlléptünk, innentől kezdve 
előre kell nézni és lépni, hiszen egy 
keményebb munkával fel lehet érni 
magasabb szintekre is. Természe-
tesen a riválisaink ugyancsak ezt 
szeretnék. Ha az idény végére meg-
dupláznánk a jelenlegi pontjaink 
számát, akkor jó úton fogunk járni, 
de ehhez sok alázat kell. Emellett ar-
ról sem szabad megfeledkezni, amit 
a vezetőség kért, hogy építeni kell a 
jövőt.
 – Hogy néz ki az elkövetkező hetek 
programja?
 – Pihenőt kapott a keret az utolsó 
bajnoki után. A játékosok kaptak az 
alapállóképesség szinten tartásához 
szükséges edzéstervet. Mivel febru-
ár 12-én elstartol a tavaszi szezon, 
január 4-én megkezdjük a téli felké-
szülést, négy nap múlva pedig a sze-
gedi Grosics Akadémiával játszunk 
edzőmeccset. Onnantól a bajnoki 
rajtig szerda-szombat ritmusban 

fogunk megmérkőzni különböző 
ellenfelekkel, a köztes időben pedig 
minden nap edzünk.
 – Várható-e változás keretben? 
Lesznek-e távozók, érkezők?
 – Tudomásom szerint egyetlen 
futballistánk jelezte, hogy nem sze-
retne Vásárhelyen maradni. A töb-
biekről még nem tudok nyilatkozni, 
mindenkivel egyenként beszéljük 
meg, mik a tervei. Nem tudok róla, 
hogy bárkiért is jelentkezett volna 
másik klub. Attól mi sem zárkózunk 
el, hogy egy vagy több olyan szintű 
játékos érkezzen, aki már rövid tá-
von, mondhatnánk, azonnal nagy 
segítséget tud nyújtani a gárdának. 
Ugyanakkor az ősz bebizonyítot-
ta, hogy kialakult egy erős mag, de 
mindenkinek meg kell magát mu-
tatnia, azoknak a fiataloknak is, akik 
csatlakoztak hozzánk. A statisztikák 
szerint 6-8 ember volt, aki az ösz-
szes mérkőzésen részt vett, 14-15-
en voltak azok, akikre csak akkor 
nem számíthattunk, ha sérülés vagy 
sárgalap gátolta őket a pályára lé-
pésben. Az egyesület számol a helyi 
fiatalok beépítésével, nekik min-
denképp lehetőséget kívánunk adni. 


KONCZ ZSOLT ÉS HORVÁTH ZOLTÁN KLUBELNÖK

KÉZILABDA • Elkészült a 8100 fős Pick Aréna az Európa-bajnokságra

Látványos csarnokavató - győzelemmel
MUNKATÁRSUNKTÓL

 December 9-én hivatalosan is felavatták a Pick Szeged új 
csarnokát, amely több mint 8100 nézőt tud befogadni, és amely 
eredetileg a jövő januári magyar-szlovák közös rendezésű Eu-
rópa-bajnokságra épült, melynek egyik helyszíne lesz Szeged. 
Az avatóünnepség, mind a megnyitó, mind a Pick Szeged- THW 
Kiel Bajnokok Ligája nyitómeccs grandiózusra sikeredett, utób-
bi viszonylag magabiztos szegedi győzelemmel, a világsztárok-
kal felálló német együttes ellen (30-26). Folytatás februárban. A 
Vásárhelyi Médiacentrum is a helyszínen volt, tekintsenek meg 
néhányat a helyszínen készített fotink közül. A HANGULAT MÁR A MÉRKŐZÉS ELŐTT NAGYSZERŰ VOLT MINDEN SZURKOLÓNAK KÉK VOLT A SZÍVE AZON AZ ESTÉN

RENDKÍVÜL LÁTVÁNYOS VOLT A MECCS ELŐTTI MEGNYITÓ IS MEGTELT A CSARNOK A NYITÓMECCSRE A SZEGEDNEK VÉGÜL SIKERÜLT A KIEL FÖLÉ EMELKEDNIE
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BORSÓHÁZ • Egy 3 éves vásárhelyi kislány kezelésére gyűjtenek

Pénzt is várnak Viki 
javára
V. R.

 Mosollyal az arcán küzd 
a mindennapokban az a 
vásárhelyi kislány, akinél 
csecsemőkori agybénulást 
diagnosztizáltak. A család 
azonban nem adja fel a re-
ményt, hogy Viki egy nap 
önállóan, segítő eszközök 
nélkül is tud majd járni. En-
nek azonban nagy ára van, a 
személyre szabott speciális 
terápia költségeit a szülők 
már nem tudják egyedül fi-
nanszírozni, ezért segítsé-
get kérnek. A kupakgyűjtés 
mellett a megadott számla-
számra is várják a felajánlá-
sokat.
 A hároméves Viki ugyanúgy ját-
szik, babázik, csúszdázik vagy me-
sekönyvet lapozgat, mint kortársai, 
pedig ő súlyos betegséggel küzd. A 
csupa derű kislány életmentő csá-
szármetszéssel a 33. héten, 1480 
grammal és 40 cm-el, koraszü-
löttként jött a világra. A kórházban 
töltött hetek után később sem úgy 
fejlődött, ahogyan kellett volna.
Béres Alexandra, az édesanya el-
mondta, egy MRI vizsgálatból derült 
ki, hogy csecsemőkori agybénu-
lása van Vikinek. Igazából utána is 
ugyanúgy jártak fejlesztésre, úszni, 
Dévény-tornára, amire csak lehe-
tett. Aztán megtudták, hogy létezik 

egy úgynevezett Borsóház. Közel egy 
évig gyűjtötték az összeget, hogy el 
tudják kezdeni a kezelést, 300 ezer 
forinttal vágtak neki.
Viki a születési és genetikai rendel-
lenességekre szakosodott, solymári 
Borsóházban szeptemberben kapta 
első, egy hetes, személyre szabott 
intenzív terápiáját, ami rögtön lát-
ványos fejlődést eredményezett. A 
javulásért a hétköznapokban is so-
kat tesz a Béres család.
A speciális cipő és a rögzítők fontos 
kellékei a járássegítő eszköznek, 
amelyet már önállóan is tud hasz-
nálni a kicsi lány. A kezelőorvos úgy 
látja, hogy Viki egyszer enélkül is 
képes lesz majd mozogni, de ehhez 
az kell, hogy havi rendszerességgel 
részt tudjon venni az intenzív fej-
lesztésben.

Anyagi része is van a kezelésnek ter-
mészetesen, mondta az édesanya, 
ezért gyűjtenek. Először kupakok-
kal kezdték, de aztán rájöttek, hogy 
ez nem elég. Abban egyeztek meg, 
hogy számlaszámukra is elfogadnak 
pénzt.

A számlaszám: MKB 
Bank HU 50 1030 0002-
10699182-49010017

 A Béres család eddig mindent 
egyedül próbált megoldani, de már 
nem tudták az anyagi terheket 
egyedül viselni, ezért félrerakva a 
büszkeséget, segítségért fordultak 
másokhoz. Az előzetes kalkulációk 
szerint Viki egy éves fejlesztése 1,8 
millió forintba kerülne. 

A SZÜLŐK SZERETNÉK, HA VIKI HAMAROSAN TELJES ÉRTÉKŰ ÉLETET ÉLNE 
(KÉP: VÁSÁRHELYI TV)

ADVENT • Kreatív jótékonyság a beteg 
kisfiútól

Koszorú  
a gyermek-
sebészetnek
BOROS TAMÁS

 A 11 éves mártélyi Kovács 
Krisztián jótékonysági lici-
tet szervez a szegedi SZTE 
Sebészeti Klinikája javára, 
ahol maga is sokáig feküdt, 
13 műtétet hajtottak végre 
rajta. Adventi koszorút ké-
szített, azt bocsátotta licitre, 
amely december 20-ig tart.
 Tobozból, fenyőből, kis szán-
kókból, gömbökből készítette el a 11 
éves mártélyi Kovács Krisztián azt 
az adventi koszorút, amelyet licitre 
szeretne bocsátani, hogy a befolyt 
összeggel a klinika sebészetét támo-
gathassa, ahol immár a 13. műtétét 
végezték el. 
Édesanyja, Kovácsné Kulik Emese 
arra kér mindenkit, hogy a licit se-
gítségével tegyék szebbé azoknak 
a gyerekeknek az ünnepét, akik a 
klinikán vannak betegen. Sajnos 
Krisztiánnal ők ezt már megtapasz-
talták.  Emese a Vásárhelyi TV-nek 
elmondta, bár szeretné, hogy Krisz-
tián megpróbáltatásainak vége le-
gyen, még várhat rá műtét.
A licit már tart, a vége pedig de-
cember 20-án lesz. A licit lépcsői 
ezer forintonként mennek felfelé, 

KRISZTIÁN MAGA KÉSZÍTETTE EL 
A KOSZORÚKAT

CSERESNYÉS • Érdekes előadás volt a nem hétköznapi kedvencekről

Pókokról, csótányokról, ezerlábú rovarokról
BOTTYÁN RÓBERT

 Igazán érdekes előadás-
nak lehettek szem- és fül-
tanúi a HSZC Cseresnyés 
Kollégium lakói. Az egyik di-
áktársuk, Katymarac Bálint 
kedvenc kisállatait mutatta 
be a társainak és a kollégium 
tanárainak, mégpedig póko-
kat, csótányokat, rovarokat. 
Kis csoportokban, közössé-
genként hallgatták meg az 
előadót az aulában.
 Bálint az ízeltlábúak nagy barátja 
és színvonalas előadást tartott, me-
lyet a kollégium két biológia tanára 
is elismert. A prezentáció során, a 
nagyon szerteágazó szakmai is-
mereteken kívül a kedvencei iránt 
érzett végtelenül nagy szeretete is 

átjött – tájékoztatta a Vásárhelyi 
Médiacentrumot Gregus József, diá-
könkormányzatot segítő pedagógus. 
Bálint három különböző fajtájú óri-
áspókot mutatott be: Brachypelma 
hamorii, A. geniculata, Nhandu col-
orviratus, továbbá három hatalmas 
madagaszkári sziszegő csótányt 
(Gromphadorhina portentosa), egy 
zöld ezerlábút, illetve jó néhány 
apró kis rovart. Mesélt természetük-

ről, táplálkozásukról, a gondozási 
feladatokról és a közöttük kialakult 
ezer lábbal ragaszkodó kapocsról.
Külön öröm, emelték ki a tanárok, 
hogy a diákok nagy része érdeklő-
dést mutatott a kis lények iránt, ha 
első látásra még tartottak is tőlük. 
Aki ott volt, rengeteg informáci-
ót megtudott ezekről az egzotikus 
állatokról, az előadás hatására az 
elutasítás és a félelem is csökkent 

irányukban. Bálint egyértelműen 
behálózott bennünket példamutató 
állatszeretetével, alázatos törődésé-

A pókok az emberek többségéből félelmet váltanak ki, így 
nem csoda, ha szinte mindig negatív érzelmeink vannak, 
amikor találkozunk velük. Az álomfejtő irodalmak szerint 
a pók, mint szimbólum a kívülálló, megfigyelőt szimbo-
lizálja, akárcsak a sarokban megbúvó pókok. Ugyanakkor 
a pók a szerencse jelképe is, valamint sokan az otthonuk 
védelmezőjének tartják. Így könnyen lehet pozitív értel-
mezése is a megjelenésének.

vel és előadásával – mondta Gregus 
József. 

KÜLÖNLEGES ÉLMÉNY VOLT ILYEN ÉLŐLÉNYEKKEL TALÁLKOZNI

licitálni Kovácsné Kulik Emese egy 
november 26-i Facebook posztja 
alatt lehet. Egy biztos, már eddig is 
úgy tűnik, az emberek alapvetően 
összetartanak, sokan szurkolnak 
Krisztián felépülésének, és jó néhá-
nyan licitáltak is a koszorúra, ezzel 
közvetve segítve más beteg gyerme-
kek gyógyulását. 


